

ENGLISH FOR LAW

English for Professional Development

Elena Krutskih

Duration: 28 ac.hours

The course is a pre-intermediate to upper-intermediate level course for learners who need to be able to use English in their legal profession. The course is based on International Legal English, Cambridge Professional English Course, which has been written to prepare candidates for the new International Legal English Certificate (ILEC) examination, but can be also used effectively to familiarize students with professional terminology, and offers written and spoken materials on a number of important topics of commercial law. The course is intended to help law students to learn English in a legal context as it provides various types of authentic texts of the kind commonly encountered by lawyers in their work. The texts are accompanied by a wide range of tasks, designed to build the core skills and learn legal vocabulary.

Contents:

Reading a law textbook

- The practice of law. Bodies of law. Legal education. Lawyer's curriculum vitae.
- Company Law: company formation and management. Memorandum of association. Limited Liability Partnership Bill.
- Capitalization. Shareholders and supervisory Boards. New legislation.
- Fundamental changes in a company. Spin-offs. The minutes of a meeting. Shareholder rights.
- Contracts. Contract Formation. A Covenant. E-contracts.
- Contracts: remedies. Liquidated damages. Understanding contract clauses. Types of breach.
- Contracts: assignment and third-party rights.
- Employment Law. EU directives on employment. A sex discrimination case. Unfair dismissal.

Listening skills:

- Documents in court. Law firm structure. Practice areas and law firm culture.
- Forming a business in the UK
- A rights issue.
- Plain English versus legalese.
- Explaining legal aspects of an acquisition.
- Negotiating a contract.
- A Danish remedy.
- Preparing a lawsuit and developing an argument.
- An employment tribunal claim.

Language and structure:

- Types of courts. Persons in courts. Legal Latin.
- Key terms: Roles in company management.
- Language use: *Shall* and *may*.
- Text analysis: a letter of advice.
- Key terms: shares.
- Contrasting information.
- Common collocations; verb plus noun.
- Text analysis: Understanding legalese.
- Language use: explaining a procedure.
- Key terms: Defences to contract formation.
- Text analysis: Understanding contracts.
- Language use: Giving emphasis.
- Language use: Negotiating expressions.
- Key terms: Types of damages.
- Text analysis: Using repetition to aid understanding.
- Key terms: Contracts.
- Language use: Nouns ending in *-or* and *-ee*

Teaching aids:

1. International Legal English. Amy Krois-Linder and Translegal. Cambridge University Press 2006
2. Introduction to International Legal English. Amy Krois-Linder, Matt Firth and Translegal. . Cambridge University Press 2008
3. Professional English in Use. Law. Gillian D. Brown, Sally Rice. Cambridge University Press 2007
4. Professional English. Law. Nick Brieger. Longman 2002
5. Market Leader. Business Law. Business English. Tricia Smith. Longman Pearson Education Ltd. 2000
6. www.legalenglishtest.org.
7. www.translegal.com
8. www.cambridge.org/elt/legalenglisih
9. www.investorwords.com
10. www.businessdictionary.com

АНГЛИЙСКИЙ ДЛЯ ЮРИСТОВ

Английский для профессионального развития

Елена Крутских

Продолжительность: 28 часов

Данный курс, являясь по своей сути интегрированным курсом для студентов права, делает акцент на развитие навыков чтения и аудирования, что помогает студентам успешно справиться с внутренним экзаменом по IELTS, где на экзамен выносятся именно эти два аспекта. Курс рассчитан на слушателей с уровнем владения языком от 4.0 до 6.0 по шкале IELTS и предназначен для практикующих юристов, которым необходимо овладеть английским языком в профессиональной сфере для чтения юридической литературы и общения (устного и письменного) с коллегами из-за рубежа. Тематически подобранные тексты, представляют различные области права, а система специально разработанных заданий позволяет активизировать наиболее

типичные для юридических текстов языковые структуры, а также расширить спектр владения специальной лексикой.

Студенты также имеют возможность ознакомиться с различными типами юридических писем, принятым форматом, клише и грамматическими структурами, принятыми в официальной и, особенно юридической переписке.

Курс также может быть использован для подготовки к международному экзамену для юристов ILEC (International Legal English Certificate).